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             Na rokovanie Mestského zastupiteľstva mesta Piešťany dňa 26.11.2015 

 

 

 

Názov materiálu :    SITUOVANIE CYKLISTICKEJ TRASY PIEŠŤANY – VRBOVÉ  

 

 

Obsah materiálu :    Dôvodová správa 

   Štúdia realizovateľnosti projektu – Cyklistická cestička Vrbové -  

   Piešťany 

   List primátorky Vrbového a starostov obcí Krakovany a Trebatice zo 

   dňa 19.10.2015 

   List Ministerstva dopravy, výstavby a regionálneho rozvoja SR zo dňa 

   15.10.2015   

 

 

Návrh na uznesenie :  

Mestské zastupiteľstvo mesta Piešťany po prerokovaní  

    

 A/  Realizáciu výstavby cyklotrasy  Piešťany – Vrbové v telese železničnej      

       trate 

                                                 -  schvaľuje 

-  schvaľuje s pripomienkami poslancov 

 

           B/  Zrušenie uzn. č. 127/2015/E zo dňa 2.7.2015, ktorým bolo mestskému       

      úradu uložené zabezpečiť spracovanie overovacej štúdie možnosti vedenia     

      cyklotrasy Piešťany-Vrbové súbežne s koľajiskom, v prípade preklasifikovania 

      trate na špeciálnu dráhu 

                                                 -  schvaľuje 

-  schvaľuje s pripomienkami poslancov 

 

Stanovisko Mestskej rady 

Uznesenie MsR č. 174/2015 

Mestská rada mesta Piešťany po prerokovaní 

A/  Odporúča  

        návrh na realizáciu výstavby cyklotrasy  Piešťany – Vrbové v telese železničnej trate 

 schváliť. 
Prítomných   :    7                                        

Za                 :     5 

Proti              :    1   (Ing. Hudcovič) 

Zdržal sa       :    1   (PhDr. Malík)  

B/   Odporúča  

návrh  na zrušenie uzn. č. 127/2015/E  zo dňa 2.7.2015, ktorým bolo mestskému úradu 

uložené zabezpečiť spracovanie overovacej štúdie možnosti vedenia cyklotrasy Piešťany-

Vrbové súbežne s koľajiskom, v prípade preklasifikovania trate na špeciálnu dráhu 

schváliť. 
Prítomných   :    7                                        

Za                 :     5 

Proti              :    1  (Ing. Hudcovič) 

Zdržal sa       :    1  (PhDr. Malík)  



 

        

Stanovisko komisií MsZ 

Komisia pre šport a rekreáciu : 

KŠaR po prerokovaní odporúča 

A/ Návrh na realizáciu výstavby cyklotrasy Piešťany – Vrbové v telese železnične trate 

     schváliť. 

B/ Návrh na zrušenie uzn. č. 127/2015/E zo dňa 2.7.2015, ktorým bolo mestskému úradu 

uložené zabezpečiť spracovanie overovacej štúdie možnosti vedenia cyklotrasy 

Piešťany-Vrbové súbežne s koľajiskom, v prípade preklasifikovania trate na špeciálnu dráhu 

     schváliť. 

 

Komisia pre financie a podnikanie : 

Komisia odporúča: 

A/ Návrh na realizáciu výstavby cyklotrasy Piešťany – Vrbové v telese železničnej trate 

neschváliť.  

Zároveň komisia navrhuje dopracovať Štúdiu realizovateľnosti o ďalšie možnosti 

vybudovania cyklotrasy Vrbové – Piešťany mimo telesa železničnej trate.  

B/ Návrh na zrušenie uzn. č. 127/2015/E zo dňa 2.7.2015, ktorým bolo mestskému úradu 

uložené zabezpečiť spracovanie overovacej štúdie možnosti vedenia cyklotrasy Piešťany – 

Vrbové súbežne s koľajiskom, v prípade preklasifikovania trate na špeciálnu dráhu schváliť.  

 

Komisia pre výstavbu a dopravu : 

Komisia odporúča: 

A/ Návrh na realizáciu výstavby cyklotrasy Piešťany - Vrbové v telese železničnej trate -

neschváliť 

B/ Návrh na zrušenie uzn. č. 127/2015/E zo dňa 2.7.2015,      ktorým bolo mestskému úradu 

uložené zabezpečiť      spracovanie overovacej štúdie možnosti vedenia      cyklotrasy 

Piešťany - Vrbové súbežne s koľajiskom, v      prípade preklasifikovania trate na špeciálnu 

dráhu - schváliť. 

     

Komisia pre stratégiu a rozvoj mesta : 

KSaRM odporúča: 

A./Návrh na realizáciu výstavby cyklotrasy Piešťany - Vrbové v telese železničnej trate 

schváliť. 

B./ Návrh na zrušenie uzn. č.127/2015/E zo dňa 2.7.2015, ktorým bolo mestskému úradu 

uložené zabezpečiť spracovanie overovacej štúdie možnosti vedenia cyklotrasy Piešťany - 

Vrbové súbežne s koľajiskom, v prípade preklasifikovania trate na špeciálnu dráhu schváliť. 

 

 

Spracovateľ  :  Beáta Palkechová, referentka oddelenia stavebných služieb a rozvoja mesta 

 

   JUDr. Lívia Damboráková, poverená vedením oddelenia právnych  

   a klientskych služieb 

   

    

Predkladateľ  :  Ing. Eduard Strapatý, prednosta MsÚ 

  

Dátum vyhotovenia : 13.11.2015 



 

Dôvodová správa 

 

      Mesto Piešťany má cyklistickú infraštruktúru spracovanú v rámci Územného plánu mesta 

a Územného generelu dopravy. Následne sú v súlade s územnoplánovacími podkladmi 

v oblasti cyklistickej dopravy spracovávané štúdie a projektové dokumentácie na realizáciu 

cyklistických trás a cyklistických chodníkov.  

     V rámci procesu schvaľovania zmien a doplnkov Územného plánu mesta č.10/2011, 

ktorých podkladom je Územný generel dopravy,  bolo prijaté uznesenie MsZ č.127/2015 F/ 

Navrhuje zrušiť znenie „pozdĺž telesa železničnej trate“ v Genereli dopravy v súvislosti 

s cyklotrasou Piešťany – Vrbové. Prijatím uvedeného uznesenia je v genereli dopravy riešená  

len cyklotrasa v smere Vrbové bez konkrétneho koridoru.  

(Pôvodné znenie v genereli dopravy:  „Západná  a Severo- južná magistrála“  navrhovaná 

cyklistická trasa „za železničnou stanicou pozdĺž potoka Dubová, po Obchodnej ulici, 

Vrbovskou cestou pozdĺž telesa železničnej trate do m.č. Kocurice  a smerom k mestu 

Vrbové“). 

      Na MsZ dňa 01.10.2015  bol predkladaný materiál „Návrh zmien a doplnkov územného 

plánu mesta č.10/2011 – v súvislosti s jeho aktualizáciou po preskúmaní“ podkladom,  

ktorého ako je uvedené  je  Územný generel dopravy. Tento materiál bol na rokovaní MsZ 

stiahnutý z rokovania.   

 

     Cyklistickú trasu v smere Piešťany - Vrbové je možné situovať; 

-  po jestvujúcej železničnej trati, ktorá prechádza k.ú. Piešťany, Trebatice, Krakovany, 

Vrbové. Vybudovanie cyklistickej cestičky v trase železničnej trate bude možné len  v prípade 

zrušenia tejto železničnej trate. Zrušenie železničnej trate  je možné z dôvodu zániku potreby 

dopravnej obslužnosti územia a ekonomickej neefektívnosti jej prevádzky. Vo väzbe na 

uvedené je  podmienkou zrušenia trate súhlas všetkých dotknutých miest a obcí cez ktorých 

územie prechádza železničná trať.  Mesto Vrbové, obce Trebatice a Krakovany s trasovaním 

cyklistickej cestičky v trase železničnej trate súhlasia (prijali uznesenia MsZ a ObZ).   

   Následne po schválení situovania cyklistickej cestičky v trase železničnej trate všetkými 

dotknutými mestami a obcami bude možné vstúpiť do rokovaní s VUC a Ministerstvom 

dopravy, ohľadne vyhlásenia železničnej trate za prebytočný majetok. 

  

 - druhou možnosťou je situovanie cyklistickej cestičky mimo tejto železničnej trate pozdĺž 

tejto trate, resp. v inom koridore, kde je predpoklad záberu  poľnohospodárskej  pôdy 

a zložitých majetkovo-právnych vzťahov.  

       

      Mesto Piešťany v súvislosti s vyššie uvedenou problematikou doteraz neprijalo uznesenie, 

ktorým by bol určený jednoznačný koridor situovania cyklistickej trasy Piešťany – Vrbové. 

Z tohto dôvodu bol spracovaný a predložený tento materiál týkajúci sa cyklistickej trasy 

Piešťany – Vrbové. 

 

     Pre posúdenie možností  realizovateľnosti cyklistickej trasy v smere Piešťany – Vrbové 

bola spracovaná  v roku 2014 štúdia realizovateľnosti. „Cyklistická cestička Vrbové – 

Piešťany“,  kde boli navrhnuté dva varianty  riešenia:  

 

 

   

 

Variant č. 1  -  Prestavba železničnej trate na cyklistickú cestičku 



Výhody: 

- využitie jestvujúcej železničnej trate s upraveným násypom, bez realizácie spodnej 

stavby,  

- vzhľadom na dostatočné zhutnené podložie, realizoval by sa len zvršok cyklistickej 

cestičky, 

- zrealizované premostenia vodných tokov a diaľnice, 

- vlastníctvo pozemkov jedného subjektu – v súčasnosti Železnice SR, 

 

Nevýhody: 

- prestavba na cyklistickú cestičku si vyžaduje odstránenie koľajových polí a ich 

demontáž 

- nenávratne zrušená železničná trať 

 

Predpokladané finančné náklady na samotnú realizáciu cyklistickej cestičky v zmysle 

spracovanej štúdie   632 344 € bez DPH 

Nakoľko táto železničná trať je v súčasnosti vo vlastníctve Železníc SR bude  potrebné 

rokovať spolu s partnermi a VÚC, s Ministerstvom dopravy, ohľadom prevodu vlastníctva, 

odpredaja tohto majetku  železníc  do vlastníctva VUC. Pred odpredajom je potrebné vykonať 

zrušenie dráhy podľa zákona o dráhach (cca 65 dní). Predmetná železničná trať pozostáva 

z budovy, stavby, zariadenia a pozemkov, ktoré majú svoju zostatkovú hodnotu v účtovníctve. 

Kúpna cena (podľa vyjadrenia ministerstva) sa stanoví minimálne na úrovni účtovnej hodnoty 

alebo bude stanovená na základe znaleckého posudku (proces odpredaja  minimálne 1,5 roka). 

V súvislosti s uvedeným budú  potrebné finančné prostriedky, resp. podľa vzoru zrušenej 

železničnej trate Rimavská Sobota – Poltár  rozhodnutie o odpredaji predmetnej trate 

v prospech VUC bolo prijaté vládou SR a následne bolo prijaté uznesenie vlády, podľa 

ktorého sa mal pripraviť odpredaj trate za 1,-€, ktorý bol účelovo viazaný na vybudovanie 

cyklotrasy.  

Taktiež treba počítať s nákladmi na znesenie (odstránenie) trate. 

 

Variant č.2 – vybudovanie cyklistickej cestičky  pozdĺž jestvujúcej železničnej trati 

Výhody: 

- komfortnejšie šírkové usporiadanie cyklotrasy 

- zachovanie železničnej trate 

 

Nevýhody: 

- rozsiahle  výruby stromov a kríkov 

- následne úprava terénu a realizácia podkladových vrstiev pod cyklistickú cestičku  

- vybudovanie nových premostení vodných tokov a diaľnice ( vzhľadom na prekonanie 

pomerne veľkej  vzdialenosti mimoúrovňovo budú náklady na toto premostenie 

(lávka) tvoriť asi štvrtinu alebo tretinu všetkých nákladov), 

- zložité majetkovoprávne vzťahy a záber poľnohospodárskej pôdy, 

 

Predpokladané finančné náklady na samotnú realizáciu cyklistickej cestičky v zmysle 

spracovanej štúdie   1 275 000 €  bez DPH. 

    Nakoľko trasovanie cyklistickej cestičky je na súkromných pozemkoch bude potrebné 

majetkovo právne vysporiadanie, čo si  bude vyžadovať finančné náklady na odkúpenie 

pozemkov ( počet vlastníkov 1056). 

( Štúdia tvorí prílohu tohto materiálu). 

 



     K uvedenému poznamenávame, že v prípade zachovania tejto železničnej trate a v prípade 

jej ďalšieho prevádzkovania budú potrebné  finančné prostriedky na jej prevádzku.  

   

     Stavba cyklocesty, spájajúcej sídla Piešťany-Vrbové bola navrhnutá do Regionálnych   

integrovaných územných  stratégií ( RIUS), ktorý tvorí podklad pre Integrovaný regionálny 

operačný program.  

     

V rámci programovacieho obdobia 2014-2020 bude uplatňovaný integrovaný prístup 

v Integrovanom regionálnom operačnom programe realizovaný prostredníctvom 

Regionálnych  integrovaných územných  stratégií - RIÚS na úrovni samosprávnych krajov. 

RIÚS je východiskový strategický dokument pre implementáciu finančných prostriedkov EÚ. 

RIÚS predstavuje  posilnenie kompetencií VÚC pri výbere projektov – delegovanie 

schvaľovania projektových zámerov Rade partnerstva pre RIÚS na úrovni samosprávneho 

kraja. TTSK má vytvorených 6 odborných poradných  skupín pre oblasť dopravy, sociálnej 

infraštruktúry, zdravotnej infraštruktúry, vzdelávanie, kultúrny a kreatívny sektor a životné 

prostredie. Rada partnerstva je schvaľovacia inštancia. 

RIÚS obsahovo vychádza z Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja TTSK na roky 

2009-2015, z územnoplánovacej dokumentácie a ďalších koncepčných dokumentov.   

 

     K žiadostiam o granty z operačného programu na stavbu cyklociest je potrebné 

vysporiadanie majetkovoprávnych vzťahov a projektová dokumentácia. 

 

Z Ministerstva pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR v decembri pôjde výzva na 

spracovanie strategických dokumentov – plán udržateľnej mestskej mobility, generely 

dopravy (nepatrí sem však spracovanie PD na cyklotrasy) a výzva na samotnú stavbu 

cyklotrás bude až v priebehu budúceho roka. 

 

 Pokiaľ dôjde k schváleniu uznesenia pod písm.A/, čím bude definitívne určené 

situovanie cyklistickej cestičky Piešťany - Vrbové všetkými dotknutými subjektmi, potom 

budeme iniciovať stretnutie ohľadom zmeny Zakladateľskej zmluvy a Stanov záujmového 

združenia právnických osôb Mikroregión Zelená cesta Piešťany – Vrbové, aby mohlo toto 

združenie vzniknúť. 

 

 

 

 

 

 






















































